/L

"18 He Going to Blow the White House?"

The foregoing selections were made to show guilt and intent. In a special
perspective, nothing is more important than the bribing of Hunt, These selections are
proof of Nixon's guilt of what he _k:_nﬂ were criminal offenses.

But what is never addressed in the tapes and was never addressed in publiec

Ny ym' he
discussion, official or private, is ¥he reason for bribing Hynt, the reason few-¥he
reco;nizcdﬁneed.

Whether or not Nixon was a criminal prior tof the June 17, 1972 arrests, he became
one immediately thereafter, as his own trascripts of his own tapes pr_c;:.

Tohough all of the Watergate a.gon'fm?bh.re Lingered a hardcore of umseeing, those
unwilling: to ses and underetand the obvious. One reason for using these fuller mumik
8uotations is an effort to satisfy some of them, Most can 't be satisfied because to them
Nixon is & special kind of gode. Others may continue to wonder if the seleetion is truly
faithful, For them there is this list of other references to ik Hunts

1A here, nuabex?a“;;%rially ¢, in paragraph. CAn b rgahwfl,

Hunt's first lawyer, Bittmé,n,“::ln.,: fn unindicted co-conspirator. He was Nixon's
blackmail agent. There are these other references to him: 1B here, serially, pgx‘agrpa.h.

The lack of comprehension reflected in The New York Times' editing and annotatiomn

of the Bantam edition is exemplified in its "Who's Who" (ppoB05-812). There is no

mention of Robert Bennett, of Robert Mullen or of the Mullen agency. While this does (e Plecd—

ﬁqwt the avoidance of mention by Nixon and his henchmen, it ¢ocsfxot mean that
theludving (hen

there was go mention and no reason for in a Who's Who. Bennett is identified
on page 293 as the son of the Senator who was Nixon's friend and as Hunt's employer.
R This iE wewely angther way of peying &znt all the use possible was not made of
these trangeripts.

In part this can be attributed to their sheer bulk.

This can also be true of the preceeding chapter, which is largely direct quotation
ofi‘ parts, Excerpting them further, condensing them more, can help understanding and

can illustrate the predominance in N:onn's mind of neutralizing the acute problem

ﬂunt sresented. hfd%r&\.‘fhe ﬁns/ xcept beging:

cin bePinda
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Compare these omissions, for example, with the first listing, "Acree, Vernon
D, (Mike) - Commissiomer of the Bureau of Cihstoms," who is not important; or the
segond, "Adams, Sherman - a top assistant to President Eisenhower who resigned in a

gift-talkding scandal," who is hardly relevant compared to the Benneti-Mullem operation.

S - T

P —



"Hunt,..made a direct threat against Bhrlichman..,'I will bring John Ehrlichman
down to his knees and put him in Jail...seamy things for him,,.'" and thie not
only about Ellsberg, (}161 $4-57)

Huwk Nixon knew # "He was trying to get something there because IPT was giving
us a bad time,".-lewd ';_1['13" was Hunt, //J ’*‘5'?‘3 [ 1es)

"I think Hunt kmows a hell of a lot more," Nixon told Dean. 16 Nixon was playing
devil's advocate, Dean told him it was so and Nixon knew either way, Haldeman was
"afreid you are right." ['Ib.lLa") None ut “ﬁ/ﬂﬁ'

Nixon added, "He knows what hej(/e got." //b ’Lf)

Hixon: ",..is Hunt prepared to talk about other activities that he engaged in...
to blow the White iouse...?“ P’L‘L n)

Hixon:"g sssWe have these weaknesses - in terms of blackmail,” /} / 9-7j

Nixon: "... the whole (expaetive deleted) is so full :6 prollems with potential
oriminal laibilities...kT don't want any criminal lisbilities," [/ /Hﬂ

When Dean told Nixon "eutting it at Liddy...requires a continuing perjury" N‘:onn
was not being devil's advocate when he said that "requires total commitment and
control over all the defendants," with worry about if \“{t]:my are let down." By

Strachan,
name Nizon then said "this means keeping it off" Kalmbach, Haldeman, ,Deen and Chapin, //ﬁﬂf)

Noxon
If these or others are called to testifmﬁ-/take the £% 5th Amendnent:')

as-llizen advised parr ur'y not easy to prove,""You can say I don't remember. You can
A A

say I can't recall."(In addition, "we would insist on Executive Piww Privilege befors

the Comuittee" or say tl::: ':'a:t?t talk because "It is a matter before the grand JuryJ / # 1745
When Nixon asked Deand’if it "is not really a viable option" .drf we "Hunker down

and fight," Dean warned him "It is a high risk, A very high risk," /f, /77)” y
When they discuss taking executive privilge privilege - and Haldeman tel;l.s(

;ixon that Colson "thinks you're nuts" if you don't," Nixon at first'!;a»e;‘f they have

;o waive until Haldeman ,arp,uknd that takes you up to June 17th. What would you do

after June 17th?" Without hesitation Nixon replied, "Use the Executive Privilege
on that," [ H 'z,l,\-v)

—————
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When Nizon tedds Ziegler what to saymf what "is totally true"dﬁut— ,L
it is "totally untrua";— that their "position is t®withhold information and to i

"Z4 Cover up and withhokd information. es ri r
"P4 Cover up and withhold informstion. Beitod5 AR EET Ll BETE

Zs/hnd then bang into it (* h27¢)
It is interesting to note that in these p=eepd excerpts fear —evenmentionof - '

|
cover up." Ziegler understodd and repeated his orders: L
\
)
i

"é H;(Jnt disappears after he was paid off. Nixon worried about Mitchell "popping off." (/ZS‘-O

If "they get Mitchell" they'll soon have the others, including "Colson and the rest," /}300
Recognizing that "the cover -up" is "a second crime," Nixon wor.r:l_ef, "Do you _

think they would keep going on the cover up even if Mitchell went inPf{to testify] 2 - "7"'9:

fl&gwaa April 14, o“éﬁioh Nixon said "I have to bite the Dean bullet today."¥ [/.3’ ‘9

Even though he admitted "that Dean only tried to do what he could to pick up the

pieces" to save him.’[ﬁ 37‘6 L
They had xmxxm adnitted reason to worry about Mitche]bl or anyone else "popping ’

off" because, as Ehrlichman sonflessed, "There were 8 or people around here Who...

knew it was going on, Bob [Haldeman] knew, I kmew, all kinds of people knew," Confessi{o‘n 08

being the bullet&iting day's mood, Nixon confessed promptly,"Well, I knew it, I knew i':.“
Nixon addg he knew Dean was paying out money. Ehrlichman got to the bullet-

bitSng by telling Nixon that "6f the wrongdoing which justifies Dean's dismissal is

his kmowledge that thatboperation was going on, then you can't stop with Rewmx

him [Dean]. You've got to go through a [sic] whole place wholesale." Nixon

understood. His immediate rejoinder was,"Fire the whole staff," /} 328 )
be returned to this, after saying "Mitchell's case is a killer" to acknowledge

"half ke the staff is guilty." [ pBJ}) {E""’ ¥ ;
They were certain Strachan would perjure himself. They evaluated as "awfully L

remote" what Nixon described as "Dean rumbling around here and asking you [Enrlich- [
\
|

man]| and Ssiccfaronsy Haldeman how about getting us some money for the Watergate
p31
defendants, /Nixon knew Kalubach had been approached on Ehrlichman's agreement "to
raise some money. For the purpose of paying Mme the defendsnts, For the purpose of |

keeping the 'on the reservation',” not compassion, He said this tied his top two



men "on a comspiracy to obstruet justice." { P 3‘7‘1)

Nonetheless Nixon ordered that "these guys that participated in raising money,

etm,, have got to stick to their line - t they did not raise money to obstruct
Y13) .rh;thJT

Justice." However, as they spemt thenday rambling, Nixon did also say that"the

obstruction of justice thing...is our main problend)f because it :I.nvol}vea other

people.giqfq‘then ticked off a long list before he got to “"The people you've got

with obstruction are Hunt and Clptblatt and Bittman." (He meant Henry Rothblatt,

lawyer for the Cubams.) Knowing that Bittman handled the Hunt payoff, Nixon described

hin as "a bag man" of whom Ehrlichman said "he's worked himself out a haven in all

of this." [HJ ‘*3”'5')

They didn't have to discuss how Hunt was obstructing justice, Nixon said it was
the case and they let it rest at that. Now how could these three, the two lawyers
and Yunt be obstructing justice with money? Onlg by bribing the other defendants

understood i t to mean
into silence, Nixon wmimestmfxitx"they wanted the defendants to shut up in court"
and was assured by Ehrlichman this was the reason. [ f) 43('.)

m/ Not kmowing that Nixon knew the whole story, Deam Jaid it all out to him two days
later, that in return for being silent "about the seamy things I did at the White
“ouse” Hunt had demanded "$72,000 for my personal expenses, $50,000 for my legal
fees," and that when Dean asked Mitchell "is that problem with Hunt straightened
out?" Mitchell said‘:'I think that problem is solved,'" &.’: ’9_)

Nixon then admitted that he, Dgan, Hnldeman and Ehrlichman are among those
who "had knowledge" of this bribe, / P 510)

¥& Nixon also knew the reason for this rushed payment to Hunt, Haldeman's
explanation was,"I will tell you the reason for the hurry u'o in the timing was
that we learned that Hunt was going to testify on Monday afternoon,® / / 57'457

Much as they strained and struggled, they found no certain way around this
bribery. Nixon knew they were all "aware of it." He worried about what Strachan and

Kalmbach would say about " the %50 thing," meaning that $350,000., He told Ehelichman

"you can t go in and say I didn't know what in the hell he wanted the 3250[000_] for," 4»52-9



Despite what he was later to say, he also worried that "Dean.,.talked to me...about
the need for $120,000 for clemencies," an interesting slip because he denied there
had been any clemency conversation about Hunt and the $# §1 20,000 was for Hunt,
"o vas still aduitting he had told Dean,"I guess you could get that,” (pL23 )

Nixon's own vefaiond of his tapes for Harch 21 say more, Dean was talldng about
moeny, Nixon asked,"How much do you need?" The "million dollarg" was "not easy,”
Nixon said, But "I know where it could be gotten." But he cautioned,"there shouldn't
be a lot of people running around getting money," /’ -’Ln)

Thig can:t reasonably be twisted into devil's advocacy even in what has to be
assumed to be less than a completely honest transcription,

It also shows Nixon's certain knowledge about g;ﬁ » that"Your major guy o
keep under control)1is :lii‘unt" but no queation wgz; .fls & matter of fact, nobody ever
asked why Nixon was worried about Hunt more than all others, even more than all those
80 close to him all of whom he knew were guilty of obstructing justice,

Nor was ?g \;@.ﬁtention Paid to what Dean next warned Nixon,"He [Hunt] could sink
Chuck Go]ﬁn.';]klll focus was an the allegation that Hunt could ruin Ehrlichman, While

only a asingle connection between Hunt and Ehrlichman, the Ellsberg break~in, wag

Nizon had no questions, He was the world's lesst curious nahe Or its least uninformed,
The transcript then has him saying,"Just looking at the immediate problem,
dedm- don't you think you have to handle *unt's Tinancial situation dam’soan‘?" / 36 /Vf)
m This, too, was later described as "devil's advocacy." The words as well
a8 the context make that impossible, Dean imnediately reported that "I talked with
Mitchell about that last night and -" But Nixon interrupted him with an explanation
of his reasoning, not a question,"It seems to me that we have to keep the cap on
the bottle that much, or we don:t have any options." Even if the trancript is honest

and his next words were a question trather than a statement - and the final punctuation

————



Sic)

controls— it is a statement, not devil's advocacy:"Either that or it blows®$
right now?" [ P L
A few pages later, without any question mark, Nixon told Dean "It would seem to
e that would be worthwhile," the "that" being "the million bucks" and "the Proper
way to handle it," [ﬁ” z
/. }Illl.lil
This day Hunt :ZQped/onjfixon's mind. Another example is where, unfortunately,
Dean interrupted him, If &: interruption kept the exchange from being informstive as
it could have been, it is enough to pin guilty intent on Nixon, who has said,"But at
the monent, dof't you agree it is better to get the Hunt thing that's where that — "
"That's worth buying time on,"Dean interjected,/ Nixon's response can t be
devil's advocacy, It is,"That is buying time, I agree,." /ﬁ/’-z/
The time bought was the time to get past Hunt's impending testimony,
4gein Nixon retmrend to Hunt and again with no Possibility of "Vevil's advocacy."
He told Deam of
"stonewalling" and "takdng the heat" when he warned "there are
villnerlfale points there;—the Vulnerable points being, the first vulnerable points
would be obvious, That would be one of the fefendantsm either Hunt because hs is
most Wulmerable in my opinion, might blow the whistle and his price is pretty high,

but at least we can buy the time on that as I pointed out to John."[Ehrlicham] / &fy

There never was any curiosity about w1 Wiommx why Nixon considered Hunt "most
vulnerable" o¥ why he named Hunt alone as onelwho "might blow the whistle,"

He followed this with an?ther statement, after a few words interve P'/ bx;jt a
question,"Here we havemhe Hunt problem that ought to be handled " Not
compassion for Hunt over his wife's death or anything like that was on Nixon's mind,
That Hunt "might blow the whistle was,"

With Haldeman in the conversation a few pages later, Dean returned to Hunt'g
"threat," Haldemsan said, "It's Hunt's opportunity.” Not a question, a statement of fact,
Although n;tﬁre was contrived interpretatiorb efj;matt is %ted without missionretbere

is no reasonable doubt that in even Nixon's version he is giving orders:

P4 That's why for your immediate things you have no choice but to come up with
$120,000, or whatever it is, Right?



[

¥

D¢~ That's right.

P-ould you agree that that's the prime thing that yibu damn well better get that done?

D-Obviously he ought to be given some anyway,.

P - (Expletive deleted) get it //6,172

Maldng allowances for Nixon's fracturing W —of the language, the line about
"the prime thing" can't be a falthful rendition of the tape. At the least punctuation
has been changed from the sense of the spoken Words.,

Regardless, and regardless of (E;e’exyletiva that was deleted, End regardless
of the obvious liberty taken in punctutation, "get it" followed by a period or what
@ertainly it should have been, "get it!" is not a question, not devil's advocacy.

It is a direct and unequivoecal order,

Nixon told Dean to get thc money and to bribe Hunt,

But more than three weeks lte;;tagq,j_ full recognition that "Hunt will testify
that it was so-called hush money", Nixon mw laid ekx out a difflerent line, a dif-
ferent way of explaining his part in the bribery to Haldeman and Bhrlichman, Remember
that Nixon knew he was taping every word, that he alone controlled the tapes, and that
he alone could quote them as he wanted. His version then was that when “Yean "told
me about the problem of Hunt's lawyer," 1%111:51 is not at all what “ean told him,

"I said I don't know where you can get it," which is exactly opposite what he had said,
He told the others "You remember?"

Haldeman knew he was being bugged and taped. Ehrlichman did not, Ehr1ichdim
admitted that Dean "talked to me about it," mnd that "T saw Mitchell later in
the day." Here Nixon asked the question to which he lmew the answer, There could be
but a single purpose, to nail Ehrlichman to the wall: "What happened? ezt~
Not knowing he was being taped Ehrlichman responded,"And he Jjust said, It's taken
care of." (Pg"ﬂ»)

T}ﬁapis an admission that Ehrlichman knew of the bribery, of the crimes it meant,
that he was guilty of keeping silence in the face of a crime or crimes,

Covering himself on faked tapes persisted in Nixon's mind and intentions. Three
days later he had himself taped in a slightly dﬁf;ﬁfﬁt version of what he told Dean,

"I don't know where we could get it, I don't lmow.;'l He followed this with a claim to

—T—



having rebuffed Dean's suggestion, "I Just shook my head," meaning no, / f ‘g 77)
Haldeman played the same game with a Tabrication that ended with Nixon's having
sald "that we ought not be in thig -" with the anxions Nixon interrupting to exclaim,
"That's right. That's right." He even has Ehrlichman saying," (expletive removed) if
you're going to get into blackmail, to hell with it," [ /’ ’L (/7)
Nixon was elated with what they had made up on this taPe he could later produce,

He did not then anticipate the entire taping system would become hww%

"Good4 (unintelligible), Thank %xgm God you were in thereW when it happened," / ﬁ'”}

Nixon then fed new lines for new false angwers falsifying the teped record even
more,"I didn;t tell him to get the money did IV

"No," Haldeman answered, Then to wover Haldeman, Nixon fed him a line,"you
d:l.dn't either, did you?"

The cunning Ealdeman vag not content to protect himself, He had to nail Mitchell:

"Absolutely not! I said you got to talk to Mitchell,"

Nixon was happy:"We've got a pretty good record on that one," [ ﬁ ‘ '/f)

True enough — the very best racord he could make. Haldeman wanted to improve
it. He took his cue from Nixon's "But then we got into blackmail," The tape for
posterity and for later retrieval - in Nixon's personal version # as transcribed,
has Haldeman # explaining, "You said,'Once you sta§ down that path with blackmail

b LY§)
it(s constant excalation,” He swore to this same deliberate falsehood under conditions

Tk vy i gels

that made it material hence perjury in his Watergate committee testimony, However, },i.u
mzjor interest was in the tube, not the crime, It did mot ask that Haldeman be
charged with this perjury that was so important in keeping Nixon unimpeached,

Nixon did not fail}\"i play to #aldemﬂn's cue:"P-Yep, that's my only conversation
with regard 4o tlmt{;’Thare is Bo single part of Nixon's response that was not to his
kmowledge false., But he did get it onto tape,

(pb 7741

he returned to it in a lengthy conversation in w
J‘]

man in direct overall charge of the prosecution, the sanctimonious Assistant Attorney

Ihis particular bribery was a monkey Nixon xzver got off his back, April 27

ch he deliberately deceived the

~
General Henry P%ter:m. In ik one lengthy Nixon explanation concludes, "as far as I'm



concerned - as far as I'm concerned turned it off totally," /% 77()

In another he told Petersen,"nothing was done" and "fortunately” he had witnesses, (P.?F 7)
This and Dean's ﬂ.lj_'l;_ were "the whole thing" Pebersen was wt told, with an order,
"Tou've got the whole thinB. ick him [Dean| strifaght " // 73%')
fte s Tis
The monkey clawed and Nixon babbled o?)to his chief prosecutor who actually
i
presided over the mresecutorial coverup,NI said,'It can't be done, We can't do it & '"ﬂ' 7 W)

His own version of his own instructions to Yesan are shorter:"Get it!"




/
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These are some of his emissions when he was rehearsing lies, lies so raw Ehrlichman
had to caution againgt them, as when on Aptil 16 he was rehearsing a "scenario" in which
he would actually claim cpedit for the exposure of all he had suppressed. He was going
to say that he had hauled all the miscreants b fore him after Ehrlichamn told him what
had been going on. "...as soom as you saw the aimnsionsi::ﬂ this thing, " if the line
Ehrl!i.chm, egged on by haldem, fed him,"You pegsm to move," Fumbling as he so often
did in private, Nixon asked,"Shall I say tharLe brought them all in?" It had not hap-
pened and it would have been progem that it had not, so Ehrlichamn told him,”I don't
think you can. I don't think you can." Hzldeman followed with another warning, because
Nixon had mot dome it but had done theopposite,"I wouldn't meution them by name. Just
say I brought a group of people in," (p.527)

Unwelcome es American should still find it that their President and his staff
are corrupt and dishonest men, it is the fact. Tgor:lf)ﬁg‘or quotations from Nixon's
unabashed release of his own version of his own words are intended as a fair selection
to enable reader evaluation of intent and chiracter while also giving a fair notion
of the criminality involved and the special ccﬁaem over Hunt, whose connections and
operations were never really exposed,

There is much more in even this bobtailed version of Nixon's tapes, which are
really thousands and—theusande-as of hours long. Nixon and company worried much more
about Hunt and that of which he and those with whom he was agsociated were capable
than was ever fully comprehended by the media or ever reported. What follows is an

1+ kndd g pow
where—4$t—appears not-t

added sépling of shortened quotations,wl 0 be necessary to provide

the longer quotations from which they have been taken, bv—beingmy-belief that z

" Telesequy e
he fidelity of qu is established by these longer quotations s ket have

bewnr condensed for focus,

(One of t e very real problems of themrriwe®x writer/immmit investigator desling

with the most visceral political questions, like the politifel assassinations and the

real inside on The Watergate is a compulsive unwillingness to believe not on the part
of the

-
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people but by those who control what the people are allowed to learn, False st

gtandards never applied on other subjects with these are the norm. )

That Hunt monkey kept clawing at Nixon'd back. Nixon could never get Hunt out

S R C i At

of his mind, On February 28, when he started a meeting with Vean at 9:12 in the
morning, Nixon was rambling on about "a fasz;inating book I read last night. What

made it so fascinating to Nixon is that it was not his "crises" bg't bt

JFk's alleged "Thirteen Mistakes." To Nid;m these wers "the great mistakes." And

The Bay of Pigs,of course, was one, The only one Nixon mentioned. What made it this

great mistake in Nixon's mind and words?

"And Wh&?ga}pmld.‘ there was Chester Bowles had learned about it, and he L
delibemte]\viloaked it. Deliberately, because he wanted the operation 5% fail!Amd he
fdwitted it! Adwitted it!?

This is the inside picture of the great mind of an informed Presidemt. His M -Igrumf k
account, which was not mthou@n‘;rposo , for all its emphasis is total @ehood. i
There was nothing to leak, except if the 4merican people were to cease being the only '
people in the world unaware of what impended. Stories had appeared throughout the
world and the Cubam Foreign “inkster had been purpling the pages of the tramscripts -

of the United Nations debates with detail after detail all before it happemed, The cdm»mi

Whﬂm ~Mim's dn clam ol b by~ L

was never a secret operation.

However, as Nixon was careful not to tell Deam, it was Nixon's own concept
and it had failed miserably. Thus the “ixon mind needed another to blame and an
explanation that would not have Nixon, in his self-concept, father ox an abortion,

rea$un Fn Nrim Bus acles’
Eating §hester Bowles was ejough ,to lie and have the failure kis fault because,

falgely, Nixon said"he deliberately leaked it. Deliberately because he wanted the

operation to fail,"
This is one side of the sick, twisted Nixon mind, The ohher, on the same page

—

(86) is the boast so0 soon his own Gl Y Gamik Cethsemane,"You can fiallow thlso characters
to their Gethsemsne," he pontificated to Deans %Eical Nixon !ma'uf

/
it gef Theref DasepeYewohdon's




L Watergate
worst of mossible hearers, the man he had ali'ady set up to be his)pstsy, Dean,

"I have got to say one thing,"Nixon hoa.sted.“There has never been a leak out of
my office, There never will be a lesk out of ny office, I wouldn.t begin to know
how to leak and I don't went to learn how to leak." (p.86.)

Yot these transcripts abound in Nixon's nastery of and planniéng for the dirtiest M
~anfnflfivest of leaks. No administration every mastered and practised thescommemssads
mastery of dishonest, angled leaks as his had. Ak hed 4 hle roer ﬁlb o “Pirz zipery "“’

The insight intended i?ﬁ%ﬂnto the @orruption of the Nixon mind, his unabashed
lying when he had to know his audience knew he was lying, important as that is in
understanding both The Watergate and these transcripts, ‘it is also into the sickness
in that mind, the mind of the man who could never aduit error, who had no real
accomplishment in his long career and who had » forever and ever, to assure hingelf
that he was indeed something,

Ajd of this was blended with Hunt, The quotation on the alleged JFK Gethsemane
is followed immediately, in the same short paragraph. with an abrupt switch to
"I feel for those poor guys in jail, partd'cularly for Hunt with his wife dead."

"Well, there is every indication they are hanging tough right now," Dean responded,
assuringly. Nixon was/fot that easily assured. His next blast discloses that he lnew
well in advance of the popularly-accepted time that he was being blackmaileds:

"What the hell do they expect though%(What would you advise on that?"

Do they expect clemency in a reagonable tine?...fou couldn:t do it, say, in six months?"
(pi-gslﬁ)

Too political, Dean agreed.

This early - in the second of the transcripts Nixon released — there isn‘lzis
Lot
uninspired concern for Hunb§ by name and in springing those who committed cr:u:us(for

him and were caught in the act. (Hunt alone was then out on band, as Dean reported

on the precesding page.) 4 ‘41 d-*’fk 17
Lataz:)in the m (p.113) Nixon asked of Siriea, "When the hell

————— ———
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is he going to sentence?" Dean's answer is an early indication that the White House
had a wiwm pipeline to Siricas

"Hunt he will probably be very fair with." "Why?" Nixon asked. TREXZIRREGRETAR
#®& Dean's explanation TEEEEEEEIEr should be readx with care:

"He likes Hunt - he though Hunt was being open with him and being candid, and

Hunt gave a statement in open court that he didn't kmow of any higher-ups involved anfl

‘Hnnt didn't put him through the rigors of trial. ...did not try to cause a lot of

problems. Bittman was cooperative.,."(p.114)

For Dean to know these beliefs and facts was improper, They could come from the
Judge only,

They amount to a statement that in beturn for maling no problems for Sirica and
for lying and telling less than the truth to make no problems for others Sirica
liked Hunt and would be"very fair with him,"

The man in charge - the man who was a direct Llink to Njxon and the White
House - this is the one the "hanging" judge "likes" and is going to treat lightly?

Tapes of lMarch 21 hold much couversation about Hunt, It was the time of hig i
fiualf s Pageles Tn Abs morning session HEKKXS Ni¥on told Dean other than tﬁ&“
public pretenses say, that "there was u:: discussion with sombmdy about Hunt's
priblem on account of his wife, and I said of course commutation could be considdred
on the basis of his wifels deathe.."fif 146)

This continwing Bixon worry about taking care of Hunt followed a hint by Dean
about the late Mrs, Hunt, that she had known the watix entime sordid story:

I Mrs., Hunt was the savviest woman in the worlds She had put the whole picture

togsther. [ 190)
After more talk about how much bribery would cos$, this million dollars, Nixon
came back to Hunt still another time. The Nixon version shows the question mark on

what even if put as a question is a statement: "Tour major guy to keep under control

is Hunt?" Dean Agreed, Nixon thenléaid,“l think," This is not a question, What follows

e L —————
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is, but there is no reason fkwxmmmk Nixon intended more than ascertaining the extent

of Dean's knowledge. He has Dean's feet on the skids already: "Does he know a lot?"

There was no confort in Dean's answer:

"He knows s 0 much. fhe pephod is the Nixon version, hardly possib_]as;ﬁﬂhaﬁ
Bmmdx Dean said required an excalamation point, particularly with whatdfullowed.[]
He could sink Chuck Colson," (».148)

This, not the gxrliahman diversion, is what Nixon required and it is this that
he followed upp on with the first of his direct orders to pay Hunt off, already cited,

With Haldeman also present this came up again ,(P.163) because it was absolutely
impossible for Hunt not to be in the front of%hénds

"What is the answer on this? How you keep it out, I don:t know. You candt keep
it out Ai‘ Mt talks. ! After some childish claims to be able 17 ] d;woke "national
securdty" Haldeman could mot drop Hunt, either:"But we don't know about Hunt.?
(p. 164), to which Nixon's .immedtateﬂmjoind-r was "I think Hunt knows a hell of a
# 1ot more,"(p.165) ; chipped in, "[ do, too." (p. 165)

'I‘h:f.k‘s;‘tl li.euuplin..tz - it is still far from all - leavz'/ unquestionable the dominanca of
Toar of 1t in 211 the deliberations and plotting about The Watergate and what it
could do to Nixon and others and how to defend against all the perils without
precedent in history.

They all%ﬂsﬁség;t both Hunt and his wife knew all there was to know. They

all say he kmew "more," but not more than whom, more about what.

talk about.Nor does anyone ask. Now these are not Ebgl:'school freshmen playing games.
These are the President of the United States and his closest advigers suppoedly worrying
about his imminent ruin, Yet none has :-l.ny intefest in yhat can ruin him? It can't

be from lack of interest or curiosity. But it can be becanse eWw more than he
needed to know and each assuwed the same about each of the others.

When they got close to it they skated away from the thin ice, as when Dean

et
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reported on what he with complete candor described as the "continuing blackmail
operation.fe «s.No doubt abott it..."lﬂixon, gingerly, asked, “was he talking
agbout Ellsbar‘?“ of this Hunt demand for another $120,000. (pp.l 143-4) Dean's reply
says he does lmgw more But does not day what:" Elksberg and apparently some other
things. I do not lmow the full extent of it." W/

*ngtead of asking Dean what he does know Nixon played to the tape,"I don't
kmow about anything else." (p.145)

How uncurious can a President fighting impeachment be when he is thisdncurious?

Dean made a gesture at exiting Nixon's interest and curiosity but he had to
worr)‘r aboui&a‘iﬁ!%t it would mean migpris 7 a felony, for Nixon to know if he
did:' :%Z;owing a generalization of " a’:ouple of things around here that I gmkx
have gotten wind of" he specified "a second story job on the Brookings Institute,"

that Colson firebomb plot Pean personally had aborted. (p/145)

e

Nixon didn't explode, When [Jean rattled off the names of lawyers with Knowledge,
Nixon's only concern was, "But they know?" (p.‘f 146) Dean assured him they all did,

The vonder is not that this immediately preceeded Nixon's direct order to ﬂm
to see to it that the bl ckmail was paid but that Nixon felt no need to know what =
couldvgao hin the most disgreced President %story) /14_ 277N A M bﬁ‘tﬂlﬂ /

Aside from insanity, what else can account for his never wanting to know what
could be attributed to him? Only one thimg: he had no need to be tolds He He knew,

~And fhes only can ﬁis singular lack of curiosity about wha.t was known be explamld,
as can his also singular imterest in but a single aspect, dhd "they," whever thcy might
be, "gow‘?" If they knew anything Nixon had ko need to know more,

There was never any doubt of this or that it had to be the case, As we began, it
wes as inevitable as it was essential thet Nixon know 1l the details from the first

minute of the arrests and reports poured in from Hunt in the wee hours and from sll

the fedoral agencies all of which were promptly informed, Nixon was told in Key Bigcayme,

T

Nixon and fialdeman returned from Florid.a, Pat Gray sta\#&d the series of personal



memos spilling his guts about what the FBI had learned to Haldeman for Nizon,

What Nixon knew is what was within his personal knowledge, gging back to before

the Bay of Pigs) and what the FBI mew that Yray kept pouring out ’j\d all his confiEEntial

aides kept telling him. Where i?tma crucial that there be no #=—ed record, the

suffercd what Haig described as "sijister forces" and were erased; they were alleged

to have expired, the supply of épe Jjust happening to end at.crucialJM Nixon
half‘y his conversations in placed and on phones that were not hooked into the bugging
system, Where he forgot himself, his own dkebeblest dictabelts fell victin o the
same "sinister forces" and were erased.

Even the details of the payoffs were kmow to Nixon befors he raised the question

with ﬁ.an, as he did early on March 21, with “aldeman present and sitting for the most

part iysilence, listening, the witness whom c?uld and later did denyZfu fcedh /‘/ym,
Dean opened it with the confession, "I was present in discussions where these puys had to

be taken care of."(p,142) Nixon came right back, without being fled any leads at all,
"They 'out that under the cover of a Cuban Committtee, I suppose? (pa143). The
question is rehtorical. It reflect knowledge, not invention,

Deay fasd & Oven 4 St pedum [mﬁawg‘wy; 2\

’ 7
m;&m—of—a-felony, asscessory. after the~fact detail:

"Well,they had a “uban committee and had - some of it was Sivon to Hunt's
lawyer who in turn passed it out. You kmow, when Hunt's wife was flying tbehicaeo
with $10,000 she was actually, as I understand after the fact now, was going to pass
out that money to one of the Cubans - to meet him in Chicago and pass it on to some-

body there." (0dd how after this was published no reporter remembered that Yrs, Hunt

had 4 co-f&:mharam-u was awaiting her at the airport, and that she had Hoverd

bt e bowe o Thele Lows i)
had had their reunion after his monOmysterious dispearbnce.d
Lot

ixon's response beging with "[Unintelligible) Mout t was not caaimed to be

Nixon
Mhnwkelhgble

hooks him personally into these crimes,"but I would certainly keep

that cover for whatever it is worth. "(p.143)

; obstruction—of—juctico}bﬁbery)- % lﬁ/ Nirn~
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As with Hunt, Nixon not only lmew about thig "uuban Committee” he kept it in
mind, too. Once where his punctuation failed, important as punctuation is in under—
A S C piptr
stading his version of his tape + Dean was talling about this need to raise
large sums for bribing, Nixon understood this to mean "wvou need einill:!.on" and when
Dean B&idqthat is right" Nixon, understanding "you need it in cash" said he was
"thinking out loud" and "™Would you put that through the Cuban Committees" [rﬂl b 0147 m‘g
Not all, Dean said., So Nixon asked "Is the Cuban Committee an obstruction of
Justice?" to which tke closest thing Dean gave in agﬁwer is "Well, they have priests

in it." Nixon visualized "a little bit of Gover" in this. Dean saw ti=fer this front

committee " " (p. 147) " ‘e
Qi iﬂ;f»mh umim "fr D limo e sl Pt #7
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Nixon the lawyer did not have to be told this was serious crime, But he was, B
own Attorney “eneral told him and did mot long thereafter remain Attorney General,

"If you raise money for the purpose of telling them ggj&bo &a2lk," even "after
the conviction," Kleindienst told him it was at lcast obstructing justice. (;.452)

Were it not for all their common past, all their comuon criminality, Mixon would
Hunt ﬁwfmm’g—m ,,,54&
$till have had to worry about Hunt, part of the delivery of the ¥

Humty
i The fake "cuban Committee" of which Nixon knew was run by &ie old Bay of
bihbery,

Pigs era pal, this com}anion of the i-:xfarﬁ.eht, the man with whom his youngest

son liimex uvaaf and the one to be Mear whom h‘;"”:n':ved to ¥lorida, Manolo

Hunt's uigi“, this 3§meat of women, hag the whole pictur?@ut—-together. In telling
Nixon this (p,146) Pean aaed that "Some peoples' wives kno#, meaning other than
Mrs., Hunt, tﬂe have already seen some of her accluntings to Bittman who was an agent

in this bilf bery 48

lMeCord had the whole picthre from Dorothy Hun‘b, as he testified before the
Ulasewics
Watergate committee, suppoﬂ:d by Uselewicsy/and Kalmbach and as Henry Petergsen per—
on
sonally told Nixop{/ money paid to Bittman was paid in bribes: ",,.the balance went to

Dorothy Hunt for distribution to the Cubans and what have youe.esIn a clandestine
w.”obstruction of justice.,.an arrnagement whereby money woukdl flow through
Bittman in the forn of legal fees for distrubution to these people..."(pp789-91.)
And, provocatively and of possible relationship to Nixon's persisting worry
about aunt that also persisting official disinterest in the source of all those

$100 hills Mrs., Hunt was carrying for her bribe delibery to the Cubans so strongly

suggestive of origin with Vesco who, in turn was so closely connected to the Nixon family,

TN Je
& fS’/{ Extra space
o 4o purt
Separkte fr ixon's extraordinary interest in Hunt and his willingness to

commitif the common as well as impeachable offensge of bribery to keep Hunt from
/fz;.lking ~ his tapes as he released them leave no doubt about the fact except in those
minds firmly locked closed - there is more availablglinformation*ﬂmmd—

bimedsmaldl, still another case in which the daily media did not mut it all together,

Dickc uf fom felar




Before putting together more that escaped official and unoffieial compilation
and what was so loudly pretended not to have meaning by those who for different reasons

atoutly preten@cd Nixon was innocent of any crime, let us once again and condensed mm

even more review Nixon's person knowledge :5 and participation in crimes. Each of the J. l"’ﬂl_

quota'tions that follows, all relating to Hunt, is Nixon's own wordss

"Hunt knows a hell of a lot more." (p. 165

Hunt "knows what he's got" (P.165)

"other aetﬁ;vities...blow the White House," gl(.,292)

"We have these wealmesses - in terms of blackmail.” (p. 15‘7)
"eriminal lisbilities." (¥, 164)

"requires control over all the defendants," (»p. 164-5)

"I S ite I knew it." (p.328)
"raising money" was "obstructing justice“';-zp. 434) to get "the defendants
to shut up in court,"(p.436)

Bittman was "a bag man,"” (p.148)

- "Your major guy to keep under control is Hunt, " (pa148)

"We have to keep the cap on the bottle ...or it blows right now,"(p. 148)
Bribing Hunt is "buying time." (p. 156)
"Hunt..might blow the whistle." (p. 160)
His price is pretty high." (p. 16@

"You have no choice but to come up with Zym $120,000. ...Cet it."43e (pe 172)

No punctuation, no interpretation, no explanation can change thege Ppersonal,

griminal Nixon admissions, T)'\%L e k\s M W(J'\r&S;
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Were there space, this would be an appropriate place for a geparate chapter titled
"Before “olson Found Christ in the White House,"

For a man so much in the news, one of the few with direct access to Nixom,
i;t;equant access particularly at cruecial Watergate moments, Coleon escaped the
attention he warranted and the inveatigaﬁon_the abmace of which alome is assurance
that there was mo real Watergate investigation - ever,

Nizon's epprehensions over Colsom are implicit and explicit. In all three large
volumes of btranscripts he was forced to release, 877 pages in the amall-type Bantem

edition, there is no single conversation bihwm him and Colson, his im=house chief
dirty tricks, Buﬂ’ﬂ‘zm h;“”‘ﬁ*““;ﬂ i Ko chusisd ¢ ucky hoia. wiel ok ¥
Wam b uy ol fm Aétn o] /9, 1972,
Without explanation and imme ately after Dean had discussed in generalities
this secret and very large Vesco cash contribution, Nixon, out of the blue, in a
paragroah having to do with personnel forms,suddenly told Dean that Colsom "has a
lot of vulmerabilities." (_p. 78) This was when Colson was making noises about filing
his own civil suit,Keep him out of it. Keep him out of it," Nixon ordered (p.« 78)
A little while later, when Haldeman hag Joined in and they were discussing
keeping secrets from Colson, Dean "wouldn't even tell Chuck," Haldeman asked, "There
is no reason to tell Uhuck, is thare?%,Nixon suggested "Tell him he is not to say
anything," (}‘.94)
In no interpretation is this expression of trust or cofidence in Colson, It
is expression of fear of what he could do, of %hat of which he i§ mdmX capeble,
Sgortly later, in the same meeting, Nixon distinguished between whigt he knew
and what interested "them,ig} meaning the Senate Watergate committee, "They are
after Haldeman," chiefly, % 116) But, "Boh didn't know any of these people like
the wjmd all that hunche Colson did." (p.116)
‘“mediately afterward (p. ¥ 117) Dean reporting having told Colson he had
"indication" of Colson's involvenent in a number of "seamy" matters. Colson, he said,

denied it, This followed Bixon's initiative, "%re do you see “olson coming into it? ,J

seslle sure as hell knows Hunt, That we know, Was very close to him," (3.117)
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When the Senate Watergate coumittee did not ecall Colson, master of sirty tricks,
early in its investigation - certainyy befor the grand jury could designate him a
target and justify his invoeation of the Fifth Smendment - it was a certein sign of
intent to do and expose less than it could. I know thn ”nistake of calling J’l
Jghn Mitchell before Ehrlichman, uhoo::(s iz 4 e ZATEDY m%@%a‘fyﬂm.her
or not this was the case with Colson I don't kmow. But anyone familiar with the weded
methods of serious investigation should have understood the need to get him on the record
and under oath before the slick liab had a chance to know what was known about him, He
could always be called back after that record was made, to confront the evidence gathered
later. Tth Colson was able to ecsape giving public testimony, which was also essential
to the unimpeschment of Richard Nixon. And he was able to cop a plea to a single count
and disappear behind jail doprs with relatively light punishment.

clan o birpat)
Colson was so important a witness, kmew so much, that even Nixon was afraid

of him. So were the others close to Nixon.
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Nizon was deeply wo¥ried about Co@n and his "wvulnerabilities," He followed
this quotation with words apparently hedged for Yean's épocial benefit but aiest
sxplicit enough about Colson, " he could kmow quitef a great deal about a lot of
other things."(p117) |

——————

Dean added new worries to Nixon's knoiledge and about both Hunt and Colson, 1
linking them:" He [Hunt| knows so much, He could simk “huck Colson." (p.148) T
To Nixon "sinking" @blson meant sinking Nixon, It is at this pgint he ordered Hunt's '
money demands be met, "Or it blows right now?"

wln
The pressure was not relieved Mean 8 report on"Colson's going away party," /h <+ l? 1?73

when he left Nixon's payroll, Hunt was at that party! Dean Fut it this way:"Chuck had
som:;:g::l.youa words with his friend Howard and has some mighty serious messages
bacic,” (pp.160-1)

Nixon had a chance to so only "Well" when Haldeman interrupted ‘to)}‘fake a sharp t
¥k} point, "That is where your dangers lie."(p. 161)#& 4dded "I don't think you want
to give Chuck any more knowledge than he's already got." Bixom said "OK,"

Discussion of Colson continued for seWeral pages. Nixon could see he "may have
been the triggerman" in the breakidin bugging job. (p.162)

They get to the defendants and the ploy to cut the White House connection oi/
with liddy, althoupgh ®unt was a Nixon employee when it all happened, Haldeman was !
uneasy. "But we don t know, about Hunt, Maybe Hunt has that tied into Colaon," Q‘Q 64)

It is here that Nixon offered his belief, "I think Hunt knows a hell of a lot more,."

(ps 165) He then added, of Colson "playing hard ball" and fhrlichmen, "He knows L@l M i |
wisnt. what he's got.“(p. 165) hd.—ﬁlis is an admission that Nixon algo knewt” thm “‘-
y{‘;;-p.lu?.

Later when the "runaway” grand jury described by Ehrlichman as "meats Bus Q-t/j J
J

|
"meaning the Vesco @rand Jury," Nixom asked, "You think Golson kmew about that?"(p.293) '__

Their worries were withbut limit or end and in so manym;;; could not avoid the lr
alwaysMbsent Colson, They were worried about Magruder's per;]uz'yq % xon raised the '
Colson worry, after "what do you think Mr. Colson is going to be doing?You're

not going to tell hi about t his are you? I wouldn't think so," Ehrlichmen told him,

\Colson is undoubtedly semnding all kinds of signals to Mr. Hunt," He vwas interrupted



When Nixon was really worried about the potential of the Senate Watergate
imvestigation not yet started, he began af April 14,327-_-1973 meeting with Haldeman and
Ehrlichnan at 8:55 a.m. Nixon @mpressed worry over whether Hunt or Liddy would involve
Colson. lie was assured that Colson had a solid alibi. This is thampoint at which,out
of the blue, Nixon had said, ff "Question, for example, is Hunt prepared to talk about

other activities that he engaged in? ...is he going to blow the White House?" (y.292)

Lumping Colson and Hunt and Hunt's ability to mtwwxtewx¥k "blow the White House"

was not paranoid and was not without basis. Hunt could "Wlow the White House " which
is the reason he was paid off. And despite the way it was put, that Hunt had threatened
to expose this "seamy" things he had done for &hrlichman, Hunt had‘done these jobs'
for Erhlichman, who was unable to say a word without admitting these other gobs. Hunt
firom the first to the end worked for Colson, who losned him to Ehrlichman for one known
Job only, the Ellsberg break-in.

So Lt is not only Hunt who could "blow the White House." Colson could have, too.
His knowledge and his known complete lack of scruple are the reasons fes all others,
including Nixon, feardas Colson.

Colson also was the link between the Bernett/Mullen/ Hunt-CIA Jjobs and the

White House, Colson## had known Bennett from their Senate days togather and had worked
with Bennett on his father's re-election cawpaign,They were friends. No sooner had
Bennett tiken over the Mullen agency than Cols% an effort to build him up, #ried—tov
badildmim—ump—iore, Une of the documents the Watergate coumittee avoided using itk its so-

January 15,1971
called Hunt investigation and Baker avoided in his so—-called CIA expose is a/letter Colsonm

Thin Vite Pressderf-

wroted’me\ﬁ staller Roy Goodearle, After it was typed Goleon)\‘wrote "C¥nfidential” in the

upper right-hand cormer and then underlined it
e N El{ld. how to build Bennett's influence with HByghes for politifal hanefif to the White House.,

The letter abounds in quotation of Bennett sbout Howard re is how it begins:

"Bob Bennett, soNof Senator Wallace Bennett of Utah, has just left the Department of
Transportatien to take over the Mullen Public Relations &gemey firm here in Washington. Bob is a
trusted loyalist and a good friend. We intend to use hin on a variety of outside profects, ™

~ et eling

There were all these "outside projects,'; throught Colson, and Bennett and Hunt, who did

them, all could "blow the White House." But not, of course, without "blowing" themselves,
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In this connection, it should be remember that although Colson alome had the
combination to Hunt's safe, when it was decided that Bunt's safe had to be emptied
ifter gunt's warning that it was loaded, Colson pretended he did not have the combination.
Instead of opeming the safe, which would have disclosed his closeness to Punt and
destroyed his pretense that they had no occupational connection, Colson let the GSA

people crack the safe,
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Ve
# by Hxldeman's opiniion,"MEd that Chuck is overkill,.." (¥, 404)

Still 1itor$ in reporting a conversation with Petersen, Nixon disclosed that he
had askadﬁ)in connection with the possible indictment of White House peopnle,"What
about Colson?" Petersen mentioned "three areas" of possible indictment. (p.525)

Colson was figured ag without ncruﬂ.a,'—a.t‘";.f Colson gets hung up anywhere,
he will go for Ehrlichwan," as Haldeman, who felt ;afe from Colson, laid it out. (r.532)

Is it any wonder that when closeted with only his most trusted, Mis Haldeman,
Efrlichnan, 7iegler end those faithful bugs, Nixon TEMEEy finally muttered what
his transcript describes as "unintelligible" followed by I got to get out of this- "
(po 643)

Or that he considered Colson "capable of anything?"

Anything?

Even finding Christ?

In the White House?

. 4{’;&/@
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Bribery is a serious crime. 1t is one of the specific crimes the Comstitution
calls an unimpeachable offense,

Nixon did bribe Hunt and to a lesser degree, Hunt's subordinates, through Hunt,

£ A Why Hunt?

Why was Nixon so deeply worried about Hunt and Pying him alone off?

Why did not ang could not the others lean on Nixon for the fortume his crimes
for Nixon yielded Hunt? (ud W{o& ad AN Wornd e blackmni/ « Pressdnt?

It is because more than Hunt's safe was loaded with fynamite that could "blow"
Nixom, HEuft could talk about Nixon and his connections all the way back to the Bay of
Pigs, in which they had been associated,

Colson also was privy. Colson is among those who tried to bring Hunt into that
White House "public relations" job the end of F%S‘, one that he appears to have
filled later through the Mullen conneetion,

Hunt was caught and jailed. Colsom, Bennett Nixon and others were of higher
status and free, Hunt cpuld have ruined any one and throggh any one, wi;gtt)ut ever
mentioning Nixon's name, could have ruined Nixon,

"Is he going to blow the White Houge?" was a legtimiate Nixon worry.

—



There were counltess White House employees who could have blackmailed, not Jjust
“unt. He is thebpone kmown i have, regardless of the Tancy words he used to give it a
less repggnant name.
\'__‘—‘--..__ ‘
In a conversation that lasted from 8:58 until 9x4§ 9:14 Pel. April 16, Be
Dean warned Nixon "That building next door [ the Executive Office Building] is full o
of people who knew that money was being raised for these people," meaning thefoayoffs
to the oiginal defendants, "fes, sir, Just full of them." (p.626)

Yet Hunt only blackmailed, Any one with knowledge could have,

—



